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Nr 805

Av herr Bengtson, om anslag för en dokumentärfilm om tvåkammar
riksdagen.

(Lika lydande med motion nr 967 i Andra kammaren)

Den svenska riksdagens nuvarande form med tvåkammarsystem har existerat i 
över 100 år. Oavsett att en förändring nu skall ske, finns det oerhört mycket av 
intresse och värde att hämta från den tid den nuvarande riksdagsordningen varit 
gällande. Största delen av dokumentärt material i form av tryckta skrifter o. d. 
torde ha bevarats och riksdagen har tidigare uttalat sig angående ett riksdagsinu- 
seum så att även möbler, tavlor o. d. så småningom kommer att under betryggan
de former tagas till vara.

Vad som däremot icke blivit föremål för systematisk insamling, bearbetning och 
arkivering är det filmade material som finns. Det torde emellertid vara av största 
intresse att också i största möjliga utsträckning i rörlig bild bevara vad som för 
framtiden kan vara av intresse. Åtskilligt filmmaterial torde finnas på skilda platser 
och hos olika företag. Det finns ju också möjlighet att under den tid som två
kammarriksdagen kommer att fortsätta göra kompletterande filmupptagningar. 
Sammanställning och upptagning av en dokumentärfilm från den svenska två
kammarriksdagen skulle således vara av stort värde.

Kostnaderna för en sådan film behöver inte bli så stora och de blir givetvis be
roende av hur omfattande filmen göres. Det är mycket svårt att beräkna hur stor 
kostnaden kommer att bli, men om riksdagens förvaltningskontor erhåller ett för
slagsanslag bör filmen kunna anpassas inom en viss kostnadsram.

Med anledning av vad som sålunda anförts hemställes,
att riksdagen måtte besluta att bevilja ett förslagsanslag på 

200 000 kronor att ställas till riksdagens förvaltningskontors för
fogande för sammanställning och upptagning av en dokumen
tärfilm om den svenska tvåkammarriksdagen.

Stockholm den 28 januari 1970

Torsten Bengtson (ep)


